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The musical operation in the novels of Wassini Laredj
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Abstract:

THE CONTEMPORARY ARABIC NOVEL has attracted several other genres through its
procession, and alongside the different literary arts, it worked on other arts such as painting,
theater, cinema, sculpture, dance and the art of music. In the light of this, we seek in this
article to analyze some of the structures and goals of playing music in selected examples of
Wassini Laredj’s novels. From the perspective of its absorption and investment of many
dominations, notes, patterns, machines and musical art techniques, as having an important
potential for the novel construction, because we see it in his texts penetrating the text from
the beginning to the end; giving it a spirit and humanitarian dimension, and indicating its
dramatic and tragic dimension at the same time.

Key words: the novel, arts, interference of the arts, Wassini Laaradj.

Résumé :

Le roman arabe contemporain a flirté avec plusieurs autres genres artistiques a
travers son parcours, puisqu’en plus des différents genres littéraires auxquels il a recours, il a
utilisé d'autres arts tels la peinture, le théatre, le cinéma, la sculpture, la dance et la
musique. A la lumiére de ce qui a précédé, nous allons essayer dans cet article d’analyser
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quelques structures et buts du fonctionnement de la musique dans des exemples choisis dans
des romans de Wassini Laredj, du point de vue de son absorption et sa mise a profit de
plusieurs échelles musicales, de notes, de types, d’instruments et de techniques musicales en
tant que possibilités structurales et faisant partie des thémes principaux de la structure
romanesque, car nous remarquons qu'elles pénétrent ses textes de bout en bout ; leur
donnant son dme et sa dimension humaine, et déterminant en méme temps sa dimension
dramatique.

Les mots clés : le roman, arts, interférence des arts, wassini laaradj.
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